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SMOLIVECKÝ 
MĚSÍČNÍK 

 měsíčník obcí Mladý Smolivec, Starý Smolivec, 
Radošice, Budislavice a Dožice

 
 

 MASOPUSTNÍ PRŮVOD 2013 
V každé vesnici je každý rok hej, 
když v ulicích zní Masopustní rej. 

Jako každý rok i letos tentokrát 9. února se ulicemi 
našich vesnic procházel Masopustní průvod.  

Konkrétně ve Starém Smolivci se průvodu 
zúčastnilo 21 masek. Mohli jsme vidět například Obelixe, 
Zadara, faráře, zástupce oddílu Aquamužky, piráta, 
ježibabu, červenou muchomůrku, amnestovaného vězně, 
prase, člena skupiny Lordi, anděla, kominíka a mnoho 
dalších krásných masek.  

Nechyběl ani pojízdný vůz, na kterém se podával již 
tradiční grog, čaj, pivo a voňavé klobásky. I přes mrazivé 
počasí zněly písničky s doprovodem harmoniky. 

I občané Budislavic se sešli v hojném počtu. 
Nechyběl amnestovaný vězeň s transparentem „Díky 
Vašíku“, jako reakce na prezidentovu amnestii, flašinetář, 
beruška, Rambo, Lukáš Bauer, car, atd. Nechyběla 
štamprlička a klábosení u místních příbytků. 

Pokračování na 3. straně 

Jak se 
v dnešní době 
dělá řidičák? 
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v okolí? 
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Řidičský průkaz aneb jak to vypadá dneska? 
 „Moje“ autoškola, kterou jsem letos (vlastně už minulý rok) 
navštěvovala a nakonec i úspěšně dokončila, se nachází v Thámově ulici 
v Plzni. Úplně poprvé jsem do autoškoly šla 13. září. Bohužel, chvíli 
před tím jsme byly spolu s kamarádkami svědky dopravní nehody, 
tedy neviděly jsme, jak se to stalo, ale „už“ jen příjezd sanitky. Bylo to 
něco neskutečného, na silnici ležel muž bílý jako stěna a oči měl otevřené. A já, 
protože jsem zvědavá, jsem se ještě otočila a můžu vám říct, že pohled to očí zraněného 
pána jsem dlouho nemohla zapomenout. A po tomhle zážitku jsem prosím pěkně šla do 
autoškoly. Ještě štěstí, že to byla jenom teorie, protože za volant bych opravdu nesedla.  
 V následujícím týdnu jsem už začala pomaloučku polehoučku jezdit po Plzni 
(i když jsem se ze začátku opravdu bála). Ale časem se to samozřejmě zlepšilo, do 
autoškoly jsem se těšila a o to víc na to, až ten řidičák udělám. S učitelem jsem se 
vždycky nasmála, dozvěděla jsem se nejnovější drby a co se kde děje. Projezdila jsem 
snad celou Plzeň, ke konci jsem si připadala už jako mazák. Ke konci výcviku, někdy 
během posledních pěti jízd jsem už nazpaměť znala otázky, na které se mě s velkou 
pravděpodobností budou při zkouškách ptát. Dokonce jsem věděla, jak který komisař 
komentuje chyby, kterých se žáci nejčastěji dopouštějí. 
 No a konečně nastal ten dlouho čekávaný moment závěrečných zkoušek. Byla 
jsem opravdu nervózní a mou nervozitu znásobovalo ještě dlouhé čekání. Nejdříve jsme 
si napsali testy, následně nás čekala technika, tedy ještě před tím si odešel komisař 
sepsat protokol, což znamenalo minimálně 45 minut čekání. Pak už jsme se vrhli na 
techniku a mezitím jezdili své jízdy žáci, kteří je při minulých zkouškách neudělali. Já 
jsem přišla na řadu mezi posledními, takže jsem se ten den opravdu načekala až běda. 
No ale všechno to čekání se vyplatilo a domů jsem odcházela s papírem, kde stálo – 
Prospěla. 
 Za autoškolu jsem zaplatila 6.500 Kč, přičemž za zkoušky se platí zvlášť, a to 700 
Kč (400 Kč za jízdu, 200 Kč za techniku a 100 Kč za testy). Od nového roku se sice 
technika už nezkouší, ale cena zůstala stejná.  
 Musím se přiznat, že jsem doufala, že autoškolu budu mít hotovou rychleji. 
Celkem jsem měla přibližně 25 jízd, průměrně dvě jízdy týdně, někdy jsem jezdila 20 
minut, jindy hodinu, čas jízdy se vždy lišil. Své závěrečné zkoušky jsem dělala 
27. prosince. Na vystavení řidičského průkazu jsem čekala tři týdny. No nemusím 
dodávat, jak byly ty tři týdny dlouhé. Ale vydržela jsem si za volant nesednout, a když už, 
tak jsem vjížděla jen na dvůr. Jsem opravdu ráda, že už mám autoškolu za sebou a už 
můžu vesele jezdit. No vesele, vesele moc ne, protože buď sněží, nebo mrzne, takže 
nemůžu naplno vyzkoušet všechny koňské síly, které naše auto skrývá pod kapotou. 
Autoškola je opravdu nezapomenutelný zážitek, klidně bych do toho šla ještě jednou, ale 
ty nervy jsou opravdu hrozné. Všem budoucím řidičům přeji mnoho štěstí v autoškole a 
všem právoplatným řidičům přeji mnoho ujetých kilometrů bez nehod. 

Karolína Černá 
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Pokračování z titulní strany 

Zeptala jsem se „ berušky“ (Moniky Křížové)na pár otázek, které mě zajímaly: 
Od kdy chodíš v Masopustním průvodu? „Letos jsem byla poprvé, jako maska. 

Jinak jsem od malička chodila za průvodem a to jak v Mladém Smolivci, tak 
v Budislavicích.“ 

Plánovala jsi účast v průvodu nebo to bylo náhlé rozhodnutí? „No nějak jsem to 
nepředpokládala. Údajně jsem šla fotit masky, jak se strojí a nakonec jsem se k nim 
přidala.“ Co tě na masopustu baví? „Je to legrace, zatančíš si, zasměješ se, dáš si něco 
dobrého na zub.“ Chystáš se i příští rok? „Myslím, že ano. Bylo to prima, klidně si to ráda 
zopakuji.“ Je něco, co by si vzkázala všem, kteří váhají, zda se příští rok k průvodu připojí 
či nikoli? „Ať se zbaví studu a přidají se, uvidí, že si to užijí.“ 

Ani radošičtí neopomněli tento den a připravili si své masky. Ke zhlédnutí byli: 
policisti, prase s řezníkem, malíři, Otík z vesničky střediskové, ovečka Shaun a mnozí 
další. Fotografie z průvodů na stránkách obce www.mladysmolivec.cz 

Veronika Straková 

 
Přijde blondýnka do rakouského 
supermarketu a říká: 
"Chtěla bych dvě tužkové baterky." 
Prodavačka nechápavě odpovídá: 
"Wie bitte?" 
No a blondýnka na to: 
"Nabité, ty krávo!!!" 

Blondýna se jednou vrátila domů a 
přistihla manžela v posteli s jinou. Když 
to viděla, popadla revolver a přiložila si 
ho ke spánku. Vyděšený muž začne 
bědovat a prosit ji, aby se nezabíjela. A 
blondýna na to: "Mlč, neřáde, ty půjdeš 
hned po mně!" 

Přijde jeptiška do malého krámu s potravinami a požádá prodavače: 
"Prosím flašku rumu." Prodavač rum přinese, zabalí ji flašku, ale nedá 
mu to,aby se nezeptal: 
"Já jsem myslel, že jeptišky nepijou." 
"Víte, matka představená má zácpu a rum na ní funguje jako 
projímadlo." 
Prodavač pochopí.Večer zavře krám a jde parkem domů. 
A v tom na jedný lavičce 
uvidí totálně ožralou jeptišku s prázdnou flaškou od rumu v ruce. 
"Říkala jste, že to je projímadlo pro matku představenou!" 
řekne jí vyčítavě. 
"Taky, že jo! Ta se posere, až mě dneska uvidí!" 

http://www.mladysmolivec.cz/�
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Hudební koncerty v Plzeňské kraji 

Milí čtenáři, jistě máte také rádi hudbu, našla jsem Vám pár koncertů konaných v Plzni a okolí. 
Můžete navštívit koncert jak moderní rockové a popové hudby, tak i koncert vážné hudby. 

Žebřík 2012 
Jedná se o koncert nejprestižnější česko-slovenské hudby, tato akce má 20letou 

tradici. Během slavnostního vyhlášení bude předáno 30 cen v 10 kategoriích nejlepším 
hudebním interpretům a filmovým osobnostem. Na šestihodinové show vystoupí 
např. NIGHTWORK, CHINASKI, MŇÁGA A ŽĎORP, PRAGO UNION, CELESTE 
BUCKINGHAM a další. Po ukončení slavnostního večera se koná také after party, kde se 
budete moci setkat se svými oblíbenci. Celým večerem Vás budou provázet Tomáš 
Hanák a Klára Vytisková. Žebřík 2012 se koná 15. 3. v Parkhotelu v Plzni. Vstupenky stojí 
od 390 do 990 Kč, můžete si je rezervovat na stránkách Ticketstream: 
http://www.ticketstream.cz/ 

Majáles 2013 
Královský Pátek 

V pátek 26. 4. na náměstí Republiky od 14 hodin začne první hlavní festivalový den, 
kterým vyvrcholí předcházející studentské dny. Mezi koncerty oblíbených skupin (Michal Hrůza, 
Sunshine, Nebe, atd.) se představí kandidáti na krále Majáles 2013. Z nich se pak vybere 
veřejnou volbou nový vládce, kterému předá dosavadní král žezlo a tak i roční vládu nad stavem 
studentským. Potom se bude konat tradice Majálesového průvodu. Vstup je zdarma. 

Majáles Open Air festival 

V sobotu 27. 4. od 11:30 na největším západočeském festivalu v unikátním prostředí 
letního kina to celé vypukne. V amfiteátru Lochotín na třech hudebních scénách zazní přes 30 
hudebních kapel např. Kryštof, Vypsaná Fixa, Mandrage, Sto Zvířat, Wohnout a také Tomáš Klus. 
Jako doprovodný program na Vás čeká soutěž o titul Majálesový Borec, hry pro děti a dospělé a 
majálesová svatba na 24 hodin, takže pokud si chcete vyzkoušet jaké to je být „v chomoutu“ tak 
máte na 1 den možnost. Vstupenky můžete koupit za 320 Kč u majálesových agentů, v pátek 26. 
4. na náměstí Republiky nebo v klubech: VŠ klub Pivoňka, Riegrova 17, VŠ klub Ucho, Bolevecká 
ulice 32 nebo ve VŠ klubu Bastila, Borská ulice v suterénu koleje A1. Také možnost zakoupit 
lístky v den akce za 399.  Více informací naleznete na stránce http://plzen.majales.cz/. 

Banditi Di Praga… Po 30 letech 
Je tu další živý koncert kapely Kabát konaný 11. 5. v Plzeňské 

ČEZ Aréně. Tento koncert bude spojený se skupinou Big 
Band. Kapela se rozhodla, že použijí živé dechy a propojí tak 

svojí současnou hudbu s těmito nástroji. Sama 
kapela říká, že se nejedná o žádný pokus, ale že 

trumpety používají už dávno. Kabát si bude hrát to 
své a Big Band se k nim přidá. Bude se jedna o zajímavý 

zážitek, na kterém rozhodně nikdo nesmí chybět. Koncert začíná 
ve 20 hodin a vstupenky můžete koupit na stránkách 

http://www.ticketportal.cz od 440 Kč. 

http://www.ticketstream.cz/�
http://plzen.majales.cz/�
http://www.ticketportal.cz/�
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Festival Smetanové dny 
Tento festival je multižánrový festival nejen o vážné hudbě. Koná se od 2. do 21. 3. 
Centrem slavností je Měšťanská beseda v Plzni a během celého festivalu se můžete těšit 
na desítky koncertů, několik výstav, filmových produkcí, divadelních představení a 
vědeckých seminářů a sympózií. Hudební produkci osvěžuje zajímavé prolínání rockové 
hudby s klasickými skladbami vážné hudby. Jedná se o největší hudební festival konaný 
v Plzni, ve kterém si může každý z návštěvníků vybrat podle svého gusta. Vstupenky 
můžete zakoupit na stránkách www.plzenskavstupenka.cz nebo v Divadle J. K. Tyla na 
pořady konané v divadle. Ceny vstupenek se pohybují od 80 do 490 Kč. Více informací 
můžete najít na stránkách http://www.smetanovskedny.cz/. 
MEGA FOLK & COUNTRY FESTIVAL 
Největší hvězdy folk & country se po 25 letech vrací na památné místo legendární PORTY - do 
Lochotína v Plzni. Symbol nejkrásnějších písní, pohody, prvních lásek a 
nezapomenutelných okamžiků, které na PORTĚ vznikly. Dne 22. 6. do Plzně přijedou 
hvězdy jako Honza a Fratišek Nedvědi, Věra Martinová, Fešáci, Hop Trop, Kamelot a 
další. Vstupenky můžete koupit od 540 Kč na stránkách http://www.ticketportal.cz nebo 
na http://www.ticketstream.cz. Přijďte se podívat do amfiteátru Lochotín od 10-24 hodin. 
Koncert bratří Ebenů 
Koncert se koná v Plzni ve Velké Synagoze 21. 3. od 19:30. Bratři Ebenové představí 
repertoár ze všech svých dosavadních alb, ale i písničky z nového připravovaného alba. 
Vstupenky můžete koupit na infocentru na náměstí Republiky v Plzni nebo na stránkách 
http://www.plzenskavstupenka.cz od 290 do 490 Kč. 

Koncert Davida Kollera & Kollerband 
Do plzeňské synagogy také zavítá David Koller i se svojí skupinou dne 25. 4. od 19:30. 
David Koller je nejvýznamnější muzikant střední generace českého bigbíru, zpěvák, 
bubeník a skladatel. Vstupenky budete moci za nedlouho koupit na stránce 
http://www.plzenskavstupenka.cz. 

Letní kulturní festival České hrady 
Akce se koná 19. 7. v areálu Vodního hradu Švihov od 18 hodin. Jde o 9. ročník festivalu 
ČESKÉ HRADY. CZ, na kterém vystoupí hudební interpreti jako Aneta Langerová, 
Kryštof, Mandrage, Mig 21, Tomáš klus a mnoho dalších. Více informací naleznete na 
stránce http://www.ceskehrady.cz/page.php?sid=588&Lang=cs. Vstupenky můžete 
zakoupit na stejné stránce v ceně 350 Kč.  

Koncert Tomáše Kluse 
Koncert se bude konat 22. 4. od 19 hodin v kulturním domě ve Strakonicích. Tomáš Klus 
zazpívá oblíbené písničky a také písničky z nově připravovaného alba. Lístky můžete 
koupit přímo na místě. Rozhodně si ho nenechte ujít. 

Jistě Vás některý z koncertů zaujal, a proto neváhejte a vyražte se uvolnit a pobavit. 
Určitě se zúčastníte neopakovatelného kulturního zážitku, na který budete ještě dlouho 

vzpomínat. Přeji Vám příjemný zážitek na některém z koncertů. 

Aneta Slavíčková 

http://www.plzenskavstupenka.cz/�
http://www.smetanovskedny.cz/�
http://www.ticketportal.cz/�
http://www.ticketstream.cz/�
http://www.plzenskavstupenka.cz/�
http://www.ceskehrady.cz/page.php?sid=588&Lang=cs�
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DDáámmsskkáá  jjíízzddaa  aanneebb  

„„OOssllaavvaa  MMDDŽŽ  ttrroocchhuu  jjiinnaakk““,,  
kktteerráá  ssee  kkoonnáá  vv  ssoobboottuu  ddnnee  

99..  bbřřeezznnaa  22001133  oodd  1144..0000  hhoodd  
  

vv  KKuullttuurrnníímm  ddoomměě  vvee  SSttaarréémm  SSmmoolliivvccii  
  

PPrrooggrraamm::  

  MMóóddnníí  ppřřeehhllííddkkaa  11..  ččáásstt  
  HHeeiiddyy  JJaannkkůů  --  hhuuddeebbnníí  vvyyssttoouuppeenníí  
  MMóóddnníí  ppřřeehhllííddkkaa  22..  ččáásstt  
  VVoollnnáá  zzáábbaavvaa  ––  hhrraajjee  MMeellooddiioonn  
  

  

  

OOddjjeezzdd  aauuttoobbuussuu::  

••  MMllaaddýý  SSmmoolliivveecc  1133..1155  hhoodd  
••  BBuuddiissllaavviiccee    1133..2200  hhoodd  
••  DDoožžiiccee    1133..2255  hhoodd  
••  RRaaddooššiiccee    1133..3300  hhoodd  
NNáávvrraatt  aauuttoobbuusseemm::  

••  PPrraavvdděěppooddoobbnnýý  --  kkoolleemm  1188..0000  hhoodd  

SSrrddeeččnněě  zzvveemmee  žžeennyy  ii  mmuužžee  oobbccíí  MMllaaddýý  SSmmoolliivveecc,,  SSttaarrýý  SSmmoolliivveecc,,  RRaaddooššiiccee,,  DDoožžiiccee  
aa  BBuuddiissllaavviiccee  nnaa  mmaalloouu  ddáámmsskkoouu  jjíízzdduu  

  

MMaalléé  nneeppoosseeddyy  nneecchheejjttee  ddoommaa  hhllííddaatt  ttaattíínnkkůůmm,,  aaťť  ssii  tteenn  NNÁÁŠŠ  ddeenn  uužžiijjeemmee!!  

Fanynky třeste se, náš tým nejspíš posílí nový hráč! 
Opravdu je tomu tak, opravdu se náš tým rozroste o nového člena? Na to a na další otázky 

jsem se zeptala kapitána fotbalového týmu Honzy Spoura. 
 
Kdybys spočítal všechny sezony, ve kterých působíš jako kapitán od dob, kdy se věnuješ 
fotbalu, kolik by jich bylo? 

Tak na to nejsem schopen odpovědět, protože si to opravdu nepamatuju. 

Jaké má tato pozice nevýhody? 
O žádných zásadních nevýhodách nevím. 

Kdo je (byl) podle tebe nejlepší fotbalista co kdy hrál na starosmoliveckém hřišti? 
Už ve Smolivci hraju spoustu let a za tu dobu tam prošlo spoustu kvalitních hráčů. 
Samozřejmě jedničkou posledních let je Standa Procházka, ale neslušelo by se, kdybych 
zapomněl na Otu Strejce staršího, s jehož syny hraju v současné době a také Jirka Beneš, 
který se nebojí postavit se mladíkům v ,,Ačku“ ještě dnes, je-li to potřeba. A spousta 
dalších, které já si ani jako hráče nepamatuji, protože z hlediska historie nejsem velkým 
pamětníkem. 

Co je základem pro úspěch v zápasech? 
Nezranit se!!! Nemyslet před zápasem zda je soupeř lepší nebo horší. To se potom snadno 
někdo podcení nebo naopak přecení a ten vycítí šanci, že může vyhrát. 
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Co si myslíš o minulé sezoně, která se zrovna nevyvedla? 
Nemyslím si, že by se nevyvedla. V některých zápasech 
ukážeme, že můžeme hrát s každým a někdy to prostě 
nesedne a pak záleží na poměru těchto zápasů. Není ostuda, 
když se nedaří a je vidět, že se hráči snaží. Ostuda je, když se 
nedaří a je vidět, že proto nikdo nechce nic udělat. 

Očekáváš zlepšení v nadcházející sezoně? 
Bohužel náš kádr je složen z větší části z hráčů přes třicet a tam 
se již nějaké razantní zlepšování nedá předpokládat a už vůbec 
ne v krajských soutěžích. Ale naděje umírá poslední. 

Víme také, že jsi měl nějaké zdravotní problémy. Můžeš říct 
jaké a zdali už je vše v pořádku? 

Za dobu, co hraji, jsem prodělal celkem tři operace pravého 
kolene, z nichž nejzávažnější byla plastika předního 
křížového vazu. Ve stoprocentním pořádku (aby koleno po 
zátěži neotékalo a sem tam v něm nepřeskočilo) to už asi 
bohužel nebude. O to víc člověka mrzí, když kolem sebe 
vidí kluky o hodně mladší a zdravé jak nemají touhu sebe i fotbal ještě více zvednout. 

Z doslechu víme, že jste sehnali na jaro posilu, jak se vše vyvíjí a jaké jsou předpoklady a 
důvěra v tohoto nového hráče? 

To je spíš otázka pro trenéra. Já to nechci zakřiknout, ještě o příchodu není rozhodnuto. 
Předpoklady jsou rozšířit kádr, což se již povedlo o Pavla Panýrka a doufám opět v 
přítomnost Honzy Zemana. 

Pokud by se stalo, že byste ve skupině sestoupili, hrozil by rozpad týmu? 
Víckrát jsem ve svém fotbalovém životě postupoval, než sestupoval, ale když to přišlo tak 
jsem vždy zůstal ve Smolivci a snažil se hrabat zase nahoru. Samozřejmě při každé sestupu 
přichází selekce v týmu. Většinou končí starší hráči, a jak už jsem před chvílí předeslal, 
jsme tým poměrně s vysokým věkovým průměrem, přesto si nemyslím, že by ve Smolivci 
fotbal skončil, ale museli bychom ubrat z některých svých nároků. Ať už soutěžních a 
potažmo i kvalitativních. 

Jsi jako kapitán spokojený s účastí na trénincích? 
U některých hráčů ano, bohužel musím říct, že naopak u 

některých jsem s jejich účastí krajně nespokojen a s výkonem 
při tréninku rovněž. Nebudu je jmenovat myslím, že všichni 
už budou vědět, o koho se jedná. 

V rozhovoru s Marcelem Voříškem, trenérem týmu, jsme se 
dozvěděli, že jsi jeho pravá ruka a může se na Tebe ve všem 

spolehnout. Existuje i zpětná vazba? 
Procházíme s Marcelem celý svůj fotbalový život, a když 

někoho vidíte třikrát v týdnu pravidelně, tak se za ta léta tak 
poznáte, že ta vazba přirozeně vznikne, takže se na sebe můžeme 

spolehnout. I když já ho jako trenéra musím poslouchat, přesto k sobě máme úctu a 
respekt. 

Myslíš, že je důležitější fyzická kondice nebo chuť a bojovnost hráčů? 
Jedno bez druhého snad asi ani nejde. Když nebude chuť trénovat, nedostaví se ani fyzická 
kondice, a když budete bez kondice, těžko budete sršet nějakou přílišnou bojovnosti 

Existuje sport, který bys dělal, kdyby si nehrál fotbal? 
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Je hodně sportů, které by mě bavily, ale bohužel, zatím nebyl čas je zkoušet. Bavila by mě 
třeba turistika a pro ty, co mě znají, to bude překvapení, ale s přibývajícím věkem začínám 
přemýšlet o rekreační cyklistice. 

Na závěr stejná otázka jako u Marcela. Co bys vzkázal klukům, kteří by chtěli hrát fotbal? 
Že nikdy není pozdě začít, a když je to bude bavit tak jim můžu slíbit, že přijde chvíle, že 
zjistí, že mnohem horší než rozhodnout se začít je rozhodnout se skončit. 

 
A my všichni se už budeme těšit na zápasy v jarní sezoně, která začíná 23. 3. v sobotu, kdy se 

Starý Smolivec utká se Štěnovicemi. Oprašte své šály a přijďte fandit. 
Veronika Kubová 

 
 
 
 
 
 
 

Projekt spolupráce „Oživme společně památky i pověsti...“ spěje do finále 

Projekt je realizován se sousedními partnery – MAS Aktivios a MAS Pošumaví. Tematicky je 
směřován prostřednictvím dosud nepublikovaných pověstí k našim kořenům. Historie je v projektu 
oživována v knižní i dramatické podobě, či rekonstrukcí vybraných objektů dědictví regionu. 
Zanedbatelné nejsou ani „vedlejší“ efekty projektu v podobě podpory souznění obyvatel s místem, ve 
kterém žijí, podpory dětí a mládeže k četbě, oživování ochotnického divadelnictví, rozvoje místního 
cestovního ruchu ap. 

V současné době je na celém území dokončen sběr a výběr pověstí, které budou upraveny a 
zařazeny do tištěného a bohatě ilustrovaného souboru tří publikací s jednotným designem a se 
společným přebalem. Ilustraci provedli studenti vysoké školy Ústavu umění a designu Západočeské 
univerzity v Plzni. Dále byly vybrány z každé MAS tři pověsti na CD, které namluví Mistr Otakar 
Brousek st. Soubor tří knih v limitované edici bude možno i zakoupit, a to buď jako celek nebo jako 
každou publikaci zvlášť. 

Dále budou symbolicky z každého území opraveny tři památky – sochy, které se váží na 
některou z vybraných pověstí – socha sv. Vojtěcha u obce Zelené, socha putti na ohradní zdi kostela v 
Žinkovech a socha sv. Jana Nepomuckého v Klatovech. Rekonstrukční práce byly zahájeny 
v listopadu 2012. 

25. května 2013 se v prostorách zámku Nebílovy uskuteční v čase 10:00 - 21:00 hod. 
první ročník putovního divadelního festivalu - Májové pěny 2013, kde ochotnické spolky z území 
našich MAS představí pověsti, které si vybraly, dramaticky zpracovaly a nastudovaly. Z našeho území 
to bude pověst O korunce Hadího krále, kterou zahraje loutkové divadélko HáČek Hanky Čížkové 
z Kláštera (od 14:30 hod.). 

Na tomto festivalu současně proběhne i slavnostní křest (od 16:00 hod.) a prodej knihy 
sebraných pověstí a CD. Dále bude vyhlášen vítěz literární soutěže pro žáky druhého stupně ZŠ na 
téma: „Babičko, povídej, aneb co mi vyprávěli prarodiče“.  Současně zde budou probíhat trhy místních 
výrobců a návštěvníci prohlédnout všechny ilustrace studentů k jednotlivým pověstem.  

Dům historie Přešticka připravuje putovní výstavu k celému projektu. Výstava bude zahájena 
na začátku 1. června v Přešticích a zde potrvá až do poloviny září, kdy se přesune do Muzea v 
Nepomuku a následně do Klatov. Na realizaci projektu se podílí ještě dalších třináct partnerů.  
 

Členové redakčního týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika 
Straková, Jiří Krejčík, Veronika Kubová 
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Obsah knihy pověstí z území MAS sv. Jana z Nepomuku 
O významných postavách našeho kraje 

1) O poustevníku Břímotovi (Prádlo, Zelená Hora) 
2) O svatém Janu Nepomuckém (Nepomuk) 
3) O slepém mládenci z Vísky (Čmelíny-Víska) 
4) Jak císař Josef II. robotoval (Žinkovsko) 
5) O Terince z Jakobína (Spálené Poříčí) 

O původu názvů a jmen 
6) Zbyla jen studánka - Pověst o obci Tisovec (Spálené Poříčí) 
7) Jak Valibuk neurazil ani větvičku (Neurazy) 
8) O lásce „na vlásku“ (Čížkovsko) 
9) Kde jest „milo býti“ (Milínov) 
10) Jak Nekvasovy ke svému jménu přišly (Nekvasovy) 
11) O vesnici na mechu (Měcholupy) 
12) O bitvě Na vraždě (Smolivecko) 
13) Jak svatý Vojtěch ve Vrčeni pochodil i nepochodil (Vrčeň) 

O místech zahalených mlhovinou 
14) O pastýři Hněvsovi (Klášter) 
15) Boží muka při milečské cestě (Milečsko) 
16) Bezejmenný sloup u Třebčic (Třebčice) 
17) O tojickém vodníkovi (Tojice) 
18) O starodávné kokořovské bráně (Kokořov) 
19) Šroubkův hrad (Spálenopoříčsko) 
20) O křížku u Mítova (Mítov) 
21) O hadech se zlatými korunkami (Žinkovsko) 

Hana Bouchnerová a Pavel Motejzík, koordinátoři projektu spolupráce 

Místní akční skupina svatého Jana z Nepomuku 
Občanské sdružení 

Místní akční skupina svatého Jana z Nepomuku (dále jen MAS) byla 
ustanovena jako občanské sdružení v říjnu roku 2004. Ustavujícími členy byli 
DSO Mikroregion Nepomucko a zástupci podnikatelského sektoru. Postupně přistupovaly další 
obce, podnikatelé, neziskové organizace i aktivní jednotlivci. Dnes má již 27 členů, jejichž složení 
odpovídá požadovanému partnerství veřejného, podnikatelského a neziskového sektoru a také 
představuje reprezentativnější zastoupení obyvatel regionu. 

Všechny členy sdružení spojuje společný zájem na rozvoji regionu Nepomucka 
a Spálenopoříčska, přičemž svůj postup koordinují prostřednictvím realizace rozvojového plánu, 
tzv. Strategického plánu LEADER „Budoucnost založená na tradici“ 2007 – 2013. 

LEADER 
LEADER je iniciativou, která vychází ze skutečnosti, že státní správa nedokáže efektivně 

řešit individuální problémy venkovských oblastí. Opírá se o zkušenost, že místní společenství 
nejlépe znají své zdroje, slabé a silné stránky a jsou nejkompetentnější k řešení vlastních potřeb 
a problémů. 

MAS svatého Jana z Nepomuku patřila v roce 2008 mezi první, které získaly pro realizaci 
svých strategií finanční podporu z Programu rozvoje venkova. Poskytnuté prostředky 
nespotřebovává sama, ale je jejich zprostředkovatelem pro realizátory projektů z regionu. 
Umožňuje tak kombinovat nápady, zaujetí, nadšení a dobrovolnickou práci lidí z regionu 
s poskytnutou finanční podporou v projektech, které obnovují místní památky, vylepšují návsi a 
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obnovují parčíky, zlepšují zázemí pro vzdělávání a spolkové aktivity, budují hřiště a sportoviště, 
rozšiřují nabídku atraktivit cestovního ruchu či poskytovaných služeb. 

V období 2008 – 2012 bylo podpořeno celkem 69 převážně menších rozvojových 
projektů celkovou částkou 25,5 mil. Kč žadatelům z řad obcí, podnikatelů a neziskových 
organizací včetně církví, celkem v 16 obcích regionu. 

Rozvojový plán 2014 – 2020 
Aby naše občanské sdružení mohlo pokračovat ve své činnosti ku prospěchu regionu i 

nadále, musí pro období 2014 – 2020 připravit nový rozvojový plán, tzv. integrovanou 
strategii rozvoje území. To je bezesporu největší úkol pro rok 2013. A proč je důležité, abyste se 
do přípravy rozvojového plánu zapojili i vy? 

- není to rozvojový plán našeho sdružení, ale území Nepomucka, Žinkovska a 
Spálenopoříčska, a proto potřebujeme znát názor lidí, kteří zde žijí, 

- analýza problémů a potřeb obyvatel tvoří „základní kámen“ celé strategie, a aby byly tyto 
základy dostatečně pevné, potřebujeme získat odpovědi od co největšího počtu 
obyvatel, 

- aktivním zapojením v tuto chvíli můžete ovlivnit to, které problémy budou řešeny ve 
vaší obci v následujících cca 7 letech, i to, jaké aktivity budou podporovány v místních 
spolcích a sdruženích a podnikatelském sektoru. 

Nejjednodušší způsob, jak nám sdělit váš názor je, že vyplníte přiložený dotazník a zašlete ho 
do 20. 3. 2013 na adresu: MAS svatého Jana z Nepomuku, nám. Svobody 132, 335 61 
Spálené Poříčí, popřípadě ho odešlete e-mailem: mas.nepomucko@seznam.cz nebo 
odevzdáte na místně příslušný obecní úřad. 

Michal Arnošt, MAS svatého Jana z Nepomuku 
Venkov se bude prezentovat v Plzni 

V rámci projektu spolupráce Skrytá bohatství, do kterého jsou zapojeny téměř všechny 
Místní akční skupiny Plzeňského kraje, proběhne v termínu 19. - 20. 4. 2013 v Plzni na Světovaru 
akce "Venkov Plzni", společná prezentace kulturních, turistických i společenských zajímavostí 
místních akčních skupin Plzeňského kraje. 

Prezentace bude netradičně pojata jako živé „puzzle“, složené z různých objektů a 
exponátů z jednotlivých venkovských regionů, které dohromady tvoří pestrou mapu turistické 
nabídky kraje. Půjde o jedinečný způsob prezentace, který na rozdíl od tradičních pultů s letáky 
a propagačními materiály nabídne pestrý kaleidoskop zajímavostí, rarit i zážitků, jako pozvánku 
k návštěvě jednotlivých regionů. Konkrétně se bude jednat například o tzv. stavby ve stavbě, v 
rámci nichž se návštěvník vydá na několika desítkách metrů čtverečních na výlet po celém 
Plzeňském kraji, navštíví rozhlednu, mini muzeum, zámek, kostelík či posedí a odpočine si na 
zalesněném kopci. 

Svůj prostor pak rovněž dostanou umělci, hudebníci i řemeslníci regionu. Součástí akce 
tak bude například originální venkovská hospoda s pravým harmonikářem a šanžánovým 
vystoupením. 

Partnerem projektu je nejen společnost Plzeň 2015, ale například i Ústav umění a 
designu ZČU v Plzni, jehož studenti se na výsledné podobě expozic aktivně podílejí. 

Plánuje se také premiéra představení na fotbalové téma se samotnou účastí fotbalistů FC 
Viktoria Plzeň, které se odehraje na Světovaru v šapitó Autobusu 2015, unikátního 
multikulturního projektu, který se v letošním roce chystá opět vydat po celém kraji, na jižním 
Plzeňsku má zatím v plánu navštívit během května a června například Nepomuk, Partoltice 
u Neuraz, Spálené Poříčí, Přeštice a Žinkovy. 

Pavel Motejzík 


